
Jegyzőkönyv 

 

Készült: Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Idegenforgalmi és 

Környezetvédelmi Bizottsága nyílt ülésén.  

 

A Bizottsági ülés helye: a Városháza gróf Andrássy Gyula termében (3980 Sátoraljaújhely, 

Kossuth Lajos tér 5.) 

 

A Bizottsági ülés ideje: 2024. január 22. napján 9:00 órakor 

 

A Bizottság részéről megjelentek: 

Kracson Norbert bizottsági elnök 

Palicz István bizottsági tag 

Schweitzer Tamás bizottsági tag 

Pasztorniczky István bizottsági tag 

Petercsák Pál bizottsági tag 

Deutsch Eszter bizottsági tag 

 

Az ülésről távol maradtak: 

         Virág Béla bizottsági tag 

 

Tanácskozási joggal meghívottak: 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testületének valamennyi tagja 

Stumpf Imre Jánosné önkormányzati tanácsadó 

dr. Terdik Sándor jegyző 

dr. Fazekas Márk Péter aljegyző 

Bartus István Főépítész/Csoportvezető 

Greskóné Tóth Erika a Pénzügyi és Adóhatósági Osztály osztályvezetője 

dr. Madák Tímea a Szervezési, Szociális és Hatósági Osztály osztályvezetője 

Jánosi Attila a Városüzemeltetési és Közterület-felügyeleti Osztály osztályvezetője 

Matisz István a Vagyongazdálkodási Osztály osztályvezetője 

 

Tanácskozási joggal megjelentek: 

dr. Terdik Sándor jegyző 

dr. Fazekas Márk Péter aljegyző 

 

Jegyzőkönyvvezető: Czink Bianka 

 

Kracson Norbert bizottsági elnök: köszöntötte a megjelenteket, megállapította, hogy az 

Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság határozatképes, mivel 7 tagból 6 tag jelen van. 

Megkérdezte, hogy van-e valakinek észrevétele a napirendi ponttal kapcsolatban.  

 

Tekintettel arra, hogy javaslat, felvetés nem hangzott el, Kracson Norbert bizottsági elnök 

szavazásra bocsátotta a napirend elfogadását a meghívóban foglaltak szerint. 

 

Az ülés tervezett napirendjét a jegyzőkönyvhöz csatolt meghívó tartalmazza. 

 

S z a v a z á s : az Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság szavazáskor jelen lévő 6 

tagja, 6 igen szavazattal – egyhangúlag – elfogadta az ülés napirendjét az alábbiak szerint. 

 



Napirendi pont: 

 

Előterjesztés geotermikus hőtermelési eljáráshoz kapcsolódó intézkedések 

megtételéhez való hozzájárulására 

Előterjesztő: Szamosvölgyi Péter polgármester 

 

Előterjesztés geotermikus hőtermelési eljáráshoz kapcsolódó intézkedések megtételéhez 

való hozzájárulására 

 

Kracson Norbert bizottsági elnök: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat, hogy van-e 

kiegészíteni valója a napirendi pont kapcsán. 

 

dr. Terdik Sándor jegyző: amikor a rezsiárak elszabadultak, akkor a város lehetőségeket 

keresett alternatív energia-megoldásokra. Az elkészült tanulmány alapján 1500 méter mélyen 

van lehetőség Sátoraljaújhely városában arra, hogy melegvizet találjanak. Kéri polgármester úr 

a képviselő-testületnek a felhatalmazását, hogy konkrétabb lépésekkel elindulhasson a 

geotermikus hőtermelési eljáráshoz kapcsolódó intézkedési folyamat.  

 

Kérdések, vélemények: 

 

Schweitzer Tamás bizottsági tag: az előterjesztésben az szerepel, hogy Sátoraljaújhely Város 

Önkormányzata 2022. szeptember 21-én geotermikus hőenergia hasznosítási lehetőségek 

feltárását kezdeményezte a város alternatív energiaellátása érdekében. Azt szeretné tudni, hogy 

ez valóban megvalósult-e, továbbá azt, hogy vannak-e geotermikus kutak a városban, és 

vannak-e már számítások azzal kapcsolatban, hogy a rezsiköltségek mérsékléséhez milyen 

szinten tudna hozzájárulni ez a geotermikus hőtermelési projekt, érdemes-e egyáltalán 

belevágni. 

 

dr. Terdik Sándor jegyző: ez az előterjesztés még nem volt a képviselő-testület előtt. Felmérés 

történt, de annyira az út elején jár a folyamat, hogy számításokat ezzel kapcsolatban még nem 

lehet közölni. Egyelőre az a cél, hogy a cég, amelyet az önkormányzat meg szeretne bízni a 

feladatok elvégzésével, hozzon létre olyan üzleti tervet, amely alapján el lehet kezdeni a 

projektet. Nagyon drága folyamat, több százmillió forintról beszélünk, amelyre nincs pénze az 

önkormányzatnak és a jövőben sem lesz. Polgármester úr azért szeretné most beterjeszteni a 

képviselő-testület elé ezt az előterjesztést, mert most fognak megindulni azok a lépések, 

amelyek a további döntéseket készítik elő.  

 

Schweitzer Tamás bizottsági tag: véleménye szerint egy tanulmány elkészítése sincs ingyen, 

arról szeretne érdeklődni, hogy került-e ez már az önkormányzat költségébe.  

 

dr. Terdik Sándor jegyző: nem tud róla, hogy lett volna ennek költsége. 

 

Palicz István bizottsági tag: szükséges olyan műszaki ember alkalmazása, aki pontosan be tud 

számolni a projektről és annak lépéseiről, mert nem teljesen világos az anyag alapján, hogy mi 

a keresés tárgya. Meleg vizet fognak keresni, vagy fúrni fognak, esetleg nem feltétlenül meleg 

vizet fognak keresni, hanem geotermikus energia kinyerése lesz a cél. Tisztázni kellene, hogy 

mit keresnek, tehát általában véve geotermikus energiát, és attól függően, hogy mit találnak, 

lehet majd eldönteni, hogy hogyan lehet azt felhozni, milyen módszerrel, és hogyan lehet azt 

majd hasznosítani. Fúrásokra volt próbálkozás az 1970-es években is Sátoraljaújhely 

városában, akkor földgázt és kőolajat kerestek, de a kutatások annyiban maradtak. Mindenképp 



keresni kell geotermikus energiát, hiszen ez olyan típusú energiaforrás, mint a napelem, csak 

úgy lehet takarékoskodni, ha előtte befektet az ember. Hosszú a folyamat, a cégek pedig egy-

egy tanulmányt akkor szoktak ingyen elkészíteni, ha utána az adott cég érdekelt lehet vagy a 

kivitelezésben, vagy a hasznosításban. Mindenképp támogatja az előterjesztést, azonban 

véleménye szerint egy-két műszaki dolgot hasznos lenne pontosabban tisztázni. 

 

Pasztorniczky István bizottsági tag: három dokumentumot említ az előterjesztés, és arról 

szeretne érdeklődni, hogy ezeket megkaphatná-e a hatékonyabb áttekintés érdekében. Szeretné 

tudni továbbá, hogy vizsgálják-e azokat a belvárosi területeket, ingatlanokat, ahol ezt a 

geotermikus hőtermelési eljárást hasznosítani lehetne, akár a távhő kiváltásával is. 

 

dr. Terdik Sándor jegyző: a dokumentumok természetesen rendelkezésre állnak. A képviselő-

testület előtt azért van most az előterjesztés, hogy lehetőség legyen a projekt elindítására. Olyan 

felmérés áll rendelkezésünkre, amely alapján tudjuk, hogy a városban van geotermikus energia. 

Amint költségvonzata lesz, vagy amint olyan dolgot találnak, amelyhez döntéshozatal 

szükséges, az rögtön a képviselő-testület elé fog kerülni. A képviselő-testület hozzájárulása 

most ahhoz kell, hogy ez a folyamat elinduljon. Olyan vállalkozóknak a felkutatása is 

folyamatban van, akik majd beruházni szeretnének a projektbe. A technikai és műszaki 

adottságokról még nem lehet nyilatkozni, sem arról, hogy a távhőt milyen arányban lehetne 

biztosítani majd a lakosok részére. Ezek jövőbeni kérdések. 

 

Palicz István bizottsági tag: egyetért jegyző úrral. Véleménye szerint alapos vizsgálatnak kell 

megtörténnie, az előterjesztésben szereplő 12 pontot végig kell járni, amelyre 20 hónap áll 

rendelkezésre. 

 

Pasztorniczky István bizottsági tag: szeretné kérni az előbb említett tanulmányokat, a 

rendelkezésre álló dokumentumokat. Fontosnak tartja és támogatja az előterjesztést. 

 

Schweitzer Tamás bizottsági tag: javasolta ő is, hogy vágjanak bele a projektbe. Kérte 

továbbá a dokumentumokat, hogy hatékonyabban megismerje a részleteket. Véleménye szerint 

az alternatív energia mindenképpen támogatható, azonban szükséges hozzá az, hogy pontosabb 

adatok és információk álljanak rendelkezésre, már a kezdetektől fogva. Támogatja az 

előterjesztés elfogadását. 

 

dr. Terdik Sándor jegyző:  ahhoz kell a képviselő-testület előzetes hozzájárulása, hogy ez a 

folyamat elindulhasson. Az előterjesztés célja, hogy az elfogadása által Sátoraljaújhely 

városban elinduljon a geotermikus energia feltárásához kapcsolódó folyamat. 

 

Kracson Norbert bizottsági elnök: Ukrajnában kitört a háború, majd utána rezsiválság ütötte 

fel a fejét Magyarországon. Az ország számára fontos az alternatív energiafelhasználás. 2030-

ig az egyik célkitűzés, hogy 200.000 kisháztartás használjon napelemet Magyarországon, ehhez 

képest, már most, 2024-ben több, mint 255.000 napelemet használó kisháztartás van. 

Magyarországnak a geotermikus energia tekintetében nagy potenciálja van. Az előterjesztésben 

megjelenik, hogy ez hosszú folyamat, de talán 20 hónap alatt el lehet jutni egy olyan komplex 

terv létrehozásáig, amelyhez kormányzati forrást is jó szívvel kaphat majd az önkormányzat. 

Mindenképp támogatandó, hiszen a lakosság részére is jelentős segítséget és ellátási 

biztonságot jelenthet. A vállalkozók is felhasználói lehetnek az energiaforrásnak, számukra is 

jelentős anyagi megtakarítást jelenthet, amely által például a bérekbe fogják tudni átkonvertálni 

a megtakarításukat, tehát ez mindenki számára pozitív lesz, a szolgáltatóknak és az itt élőknek 

egyaránt.  



 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Kracson Norbert bizottsági 

elnök szavazásra bocsátotta javaslatát, miszerint az Idegenforgalmi és Környezetvédelmi 

Bizottság javasolja a képviselő-testületnek, hogy a Sátoraljaújhely várost érintő geotermikus 

hőtermelési eljáráshoz kapcsolódó intézkedések megtételéhez - a Szabályozott Tevékenységek 

Felügyeleti Hatósága által meghozott kutatási engedélyről szóló határozat alapján - járuljon 

hozzá. 

 

S z a v a z á s :  az Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság szavazáskor jelen lévő 6 

tagja, 6 igen szavazattal – egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottsága 

1/2024.(I.22.) határozata 

Geotermikus hőtermelési eljáráshoz kapcsolódó intézkedések megtételéhez való 

hozzájárulásáról 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Idegenforgalmi és Környezetvédelmi 

Bizottsága javasolja a képviselő-testületnek, hogy a Sátoraljaújhely várost érintő geotermikus 

hőtermelési eljáráshoz kapcsolódó intézkedések megtételéhez - a Szabályozott Tevékenységek 

Felügyeleti Hatósága által meghozott kutatási engedélyről szóló határozat alapján - járuljon 

hozzá. 

 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, felvetés nem hangzott el, Kracson Norbert bizottsági 

elnök megköszönte a bizottsági tagok munkáját, és az ülést 09:30-kor bezárta. 

K.m.f. 

Schweitzer Tamás sk. 

Jegyzőkönyv-hitelesítő 

 

 

 

 

Kracson Norbert sk. 

Bizottsági elnök 

 

 

 

 


